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MEGTÉRÉS VAGY ÚJJÁSZÜLETÉS? 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2019. augusztus 4. 

 

Rátérünk a mennyei táplálékunkra, a mennyei eledelünkre. A Máté 3,2 Igével kezdjük.  

Máté 3,2. 

2. És ezt mondja vala: Térjetek meg, mert elközelített a menny királysága. 

Keresztelő János kezdte így a szolgálatát, aki az utolsó ószövetségi próféta volt.  

Máté 4,17. 

17. Ettől fogva kezde Jézus prédikálni, és ezt mondani: Térjetek meg, mert elközel-

getett a menny királysága. 

Jézus szintén ezzel kezdte a szolgálatát. A mai napon a megtérésről fogok beszélni, és 

hiszem, hogy Isten mindent fölhoz ezzel kapcsolatban, amit el szeretne juttatni hozzátok. Azt 

a címet adtam: Megtérés vagy újjászületés? 

A Bibliában végignéztem a megtérés fogalmát, két hete szinte csak ezt a területet tanul-

mányozom. A megtérés, ami héberül shub, (szúb) több mint ezerszer fordul elő az 

Ószövetségben. Az Újszövetségben nem számoltam végig, de kigyűjtögettem azt, ami a 

megtér, és megtéréssel kapcsolatos, közel van a kétszázhoz. A megtérés szót a Biblia nagyon 

sokféle vonatkozásban használja. Ha ennyiszer szerepel a Bibliában ez a szó, hogy megtérés, 

akkor az egy nagyon-nagyon fontos dolog lehet, és egy nagyon központi üzenete a Bibliának. 

Ezzel kapcsolatban viszont nagyon sok összezavart dolog is van. Azért az Úr azt helyezte a 

szívemre, hogy ma a megtérésről beszéljek. Ami tulajdonképpen kapcsolódik az előző heti 

üzenetekhez. Ahhoz is, ami múlt vasárnap elhangzott. Ezek az üzenetek mindenféleképpen 

egymásra épülnek. Meg fogjuk nézni a megtérés témakörét, hogy mit jelent ez. Azért is 

tesszük ezt, mert az emberek a megtérés szót sokszor olyan értelemben használják, aminek 

semmi köze ahhoz, amit ez a szó mondani akart. Van, aki a megtérésből csinált egy vallást. 

Vannak olyan üzenetek, amit nem jó, ha meghallgatsz, és tudom, hogy meghallgatjátok, és 

nézitek ti is a neten az üzeneteket. Hiába mondjuk, hogy ne vegyetek mérget magatokhoz, 

csak-csak meghallgattok üzeneteket. Ezt nem tudjuk megtiltani nektek. De szeretnénk 

felkészíteni arra benneteket, hogy mit mond a Biblia a megtérésről. Nem az a fontos, hogy én 

mit mondok róla. Nem az a fontos, hogy másik szolgáló mit mond róla, hanem az a fontos, 

hogy Isten mit mond róla, és a Biblia mit mond a megtérésről. Nagyon sokszor levezetik 

nekünk, pontos koncepciójuk van, hogyan kell megtérni. Mert ha nem úgy térsz meg, ahogy 

ők ezt mondják, akkor te nem is vagy igazán megtérve szerintük. De valójában legtöbbjüknek 

fogalma nincs arról, hogy mit jelent a megtérés szó. Végig fogjuk elemezni.  

Tudjátok, a pásztornak az a feladata, hogy táplálja a nyájat. Tehát nem mindig csak habos 

sütemény van, nem mindig csak desszert van, tehát vannak olyan eledelek, olyan táplálékok, 

amit egyszerűen magunkhoz kell venni. Ha megkérdeznél egy iskolás gyereket, hogy milyen 

órát szeretnél a legjobban? Hát az ének órát, meg a rajzórát. Igen ám, de meg kell tanulni a 

matekot is, meg a kémiát, fizikát is. Lehet, hogy nem annyira szeretjük, de abban benne van 

az, amire szüksége lehet az embernek. A szellemi táplálékunkkal ugyanúgy van. Ha 

megkérdezném a kis unokát, hogy Annácska, mit reggeliznél? Mit mondana Annácska? 

Édességet. Mit ennél ebédre? Édességet. Mit ennél vacsorára? Édességet. Na de hát te tudod, 

hogy először nem kaphat senki édességet, mert jöhet az édesség is, persze, de meg kell enni a 

spenótot is. Miért? Mert, Annácska, az jó neked! Tudod, ilyenkor hogyan imádkozik a 

kisgyerek? Nem tudod? Na, elmondom. Édes Jézus, légy vendégünk, edd meg, amit adtál 

nékünk! Ámen. ☺ 

Tehát körülbelül így vagyunk azokkal a táplálékokkal mi is, amit nem nagyon szeretünk 

hallani. Tehát egy jó szülő, egy pásztor, egy juhász, ha gondja van a juhokra, akkor nyilván ad 

olyan táplálékot, amiben benne vannak az Igének a vitaminjai, és tudja, hogy az jó neked. 
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Megvan az ideje annak is, hogy együnk desszertet, megvan, hogy örüljünk, táncoljunk és 

vigadjunk, és ez természetes dolog, hiszen Isten országában öröm van. Akkor egy kicsit bele 

fogunk menni a mélyébe. Én tudom, hogy ezek az üzenetek egy kicsit nehezek, talán egy 

kicsivel nehezebben érthetőek, de ha megértitek őket, és ha beveszitek Isten Igéjének a 

vitaminjait, akkor olyan megértést kaptok, hogy senki nem tud benneteket kibillenteni, nem 

tud az ördög megcsalni, becsapni benneteket. Mert mi a célja Isten Igéjének? Hogy tápláljon 

bennünket, hogy az Ő akaratával összhangba kerüljünk. Hogy birtokoljuk mindazokat az 

áldásokat, a mi mennyei Atyánk, a mi szerető Apukánk megszerzett nekünk. De ez nem megy 

Isten Igéjének ismerete nélkül. Éppen ezért ma egy olyan témáról lesz szó, ami a megtérés. 

Nézzük is meg, hogy mit jelent a megtérés. A Bibliában legalább ötféle görög megfelelője 

van. Most nem megyünk az Ószövetségbe, mert az Ószövetségben teljesen mást jelentett. Az 

Ószövetségi megtérés a törvényhez való visszatérés, visszafordulást jelentette.  

Előbb nézzük meg a szónak az értelmét. Az egyik jelentése a görögben a metanoeo. Ez egy 

szóösszetétel, két szóból áll. Visszatérést, visszafordulást, visszamenést, másképp gondolko-

dást, a gondolatok megváltoztatását, és megbánást is jelent. Valaki megváltoztatja a 

szándékát, vagy meggondolja magát. Ezt jelenti maga a szó. A magyar nem tudja úgy 

visszaadni, mert az ötféle előfordulást, ami a görögben van, azt a magyar mind megtérésnek 

fordítja. De mindenhol más-más görög szó szerepel, és nagyon nehéz visszaadni egy szóval 

azt, ami a görögben sok-sok mindent jelent magyarul. A meta szó annyit jelent, hogy együtt 

valakivel. Egyetértésben valakivel, valami útján, valami módon, valamivel együtt, mögött, 

után, szerint. A noeo szó pedig észrevesz, megért, felfog, gondol valamire, gondolkodik, 

elgondol, elképzel. Ennek vannak ragozott formái, például a metanoia, amely a gondolatok, a 

gondolkodásmód megváltoztatását jelenti.  

Van egy másik szó is a megtérésre. Az az episztrepho. Ez is a megtérést jelenti, az 

odafordul, eltérít, megtérít, visszatérít valakit. Ez az a szó, amikor nem te teszed, tehát nem 

egy aktív alak, hogy én teszem, hanem valaki teszi. Ugye sokakat térített az Úrhoz. Erre 

például ezt a szót használja. Aztán megfordul, visszatér, megtér. Miután a szavakat átnéztük, 

most szeretném, ha ennek a fényében vizsgálnánk tovább a szónak az értelmét. Ennek 

függvényében néznénk meg, hogy amikor a Biblia megtérésről beszél, akkor hogyan és 

milyen módon teszi. Mert az ördög kárhoztatni fog téged. Megkérdezik: melyik egyházba 

jársz? Te nem is vagy igazán megtérve – mondják. Nem tudom, hogy lehet igazán megtérni, 

meg nem igazán megtérni. Meg mit ért az illető a megtérés szó alatt? Nézzük meg a megtérés 

fogalmát. Összefoglalva: az a gondolati, hitbeli, valamint ezzel együtt magatartásbeli 

folyamat, amely során az ember Isten iránti engedetlen magatartásával felhagy, és azzal a 

szándékkal fordul Isten felé, hogy akaratának engedelmeskedjék. Ez a bibliai megtérés. 

Szeretném hangsúlyozni, a megtérés nem egyenlő az újjászületéssel! Majd mindjárt fogjuk ezt 

nézni konkrét Igékkel, történetekkel, mert szeretném alátámasztani az állításomat. Ugye 

gyakran megkérdezik tőled, hogy mikor tértél meg? Legutóbb tegnap, de lehet, hogy ma is 

meg kellene térnem. Mert a megtérés nem egy egyszeri és befejezett dolog. Nincs az, hogy én 

már megtértem. Közülünk egyetlen egy ember nincs ebben a teremben, aki elmondhatja, hogy 

megtért. Ezt az emberek úgy használják, a megtérés szót, mintha én valami olyan dolgot 

tettem volna Istennek, hogy ezért Isten nekem most üdvösséget adott, és megbocsátott. Mi ez 

a megtérés? Magaddal dicsekszel. Nem? Hol van ebben a szóban, amit Jézus tett érted? Az 

üdvösséget hogy kapod? Azért, amit te tettél? Nem, azért, amit Jézus tett. Az üdvösség, az 

örök élet kegyelemből van, és nem a te cselekedeteid miatt. Mégis mondja Jézus, hogyha meg 

nem tértek, elvesztek! Fontos, hogy megtérjetek!  

Akkor mit jelent a megtérés? A megtérés azt jelenti, hogy megváltoztatom a gondol-

kodásomat. A megtérés az üdvösség előszobája. A megtérés nem egy befejezett folyamat. 

Ugye beszél a Biblia a pogányok megtéréséről. Beszél a zsidók megtéréséről. Beszél a 

keresztények megtéréséről. De a megtérés nem egyenlő az üdvösséggel. Ez egy elterjedt szó 
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Magyarországon, már-már egy vallássá alakították az emberek a megtérést. Külön le van 

vezetve az igazi megtérés, meg nem az igazi megtérés. Levezetik, hogy hogyan kell megtérni. 

Ha te nem úgy teszed, akkor szerintük neked semmi közöd Istenhez. Azért fontos erről 

beszélni, mert nagyon nagy a megtévesztés a Krisztus Testében.  

Tehát mi a megtérés gyakorlatilag? Mi az újszövetségi megtérés? Keresztelő János mire 

mutatott rá? Mi volt a tárgya a megtérésnek? Térjetek meg, de nem a törvényhez, hanem mert 

elközelgett Isten országa. Kire mutat Keresztelő János? Nem a törvényre. Amikor emberek 

megtérésről beszélnek, akkor általában arra gondolnak, hogy fordulj vissza valamilyen 

cselekedetekhez, valamilyen törvényekhez. Vagy az ószövetségi, vagy a mózesi törvények-

hez, vagy pedig az általuk megszabott törvényekhez fordulj vissza. Ezt jelenti számukra a 

megtérés. De az Igében nem ezt jelenti. Keresztelő János nem a törvényhez térítette vissza az 

embereket. Mi volt az ő üzenetének fő tárgya? Térjetek meg, változtassátok meg a gondol-

kozásotokat, gondoljátok meg, mert rendszerváltás következik, amiről a próféták beszéltek, az 

fog következni! Elközelgett hozzátok Isten országa! Kire mutat Keresztelő János? A 

kegyelemre, Krisztusra mutat. Ez a megtérés! Tehát mi a megtérés? Elfogadom Isten 

kegyelmét. A szándék az kevés. Elfogadom. Megragadom a Krisztust. Soha nem engedem el.  

Utána pedig miről beszél még Keresztelő János? Hogy teremjetek megtéréshez illő 

gyümölcsöt. Ha valaki megtért, annak vannak gyümölcsei. A megtérés meg kell, hogy 

nyilvánuljon. Tehát nincs más baja az emberiségnek, mint hogy okosabbnak tartja magát 

Istennél. Isten, ne szólj bele az én életembe! Isten, ne szólj bele az én dolgaimba! Én sokkal 

jobban tudom, hogy nekem mi a jó! Mint a kisgyerek. Sokkal-sokkal jobban tudom. Nem 

probléma az alkohol túlzott fogyasztása. Nem probléma a kábítószer fogyasztása. Isten, én ezt 

tudom kezelni! Nem probléma a házasságtörés, én ezt tudom kezelni! Nem probléma az, ha 

valaki leszbikus, vagy homoszexuális, nem probléma, én ezt tudom kezelni! Ezt mondja a 

világ. De mi a kérdés? Mit mond erről Isten? Az az igazi megtérés, hogy nem mi döntjük el, 

hogy mi a jó, és mi a rossz. Az igazi megtérés az, amikor eldöntjük a szívünkben, hogy Uram, 

amit Te mondasz jónak, azt én is jónak mondom! Amit te szemétnek mondasz, azt én is 

szemétnek mondom! Ez a megtérés, amikor eljutunk erre a helyre. Az Ószövetségben ez 

általában kollektív volt, mivelhogy a szövetség egy néppel volt, nem egy személlyel. Az 

Ószövetség az egy néppel kötött szövetség. Izrael népével kötött szövetség. De ott is voltak 

személyes megtérések, főleg mikor egy király megtért. Vagy mikor nem tért meg a király. Az 

nagyon-nagyon fontos következményekkel járt az egész népet illetően. Mert a szövetség, az 

egy néppel volt. Egy etnosszal. Etnosz: nemzet. Mi pedig nem etnosz vagyunk a görög sze-

rint, hanem genosz. Innen származik a genetika. Leszármazottak vagyunk. Istennek vagyunk a 

leszármazottjai.  

De ott is látjuk, hogy Dávid személyesen fordult oda Istenhez. Dávid tett egy nagyon 

gonosz dolgot. Elcsábította a barátja feleségét, utána meg megölette. Ez egy nagyon gonosz 

dolog. Aztán jött Nátán próféta, akkor jött a döbbenet, és jött a fölismerés. Akkor fogta föl 

Dávid, hogy mit tett ő egyáltalán. Azt mondta: Ekkora bűnért én mit adhatnék váltságul? 

Nincs semmi más a számomra, csak a te kegyelmed! Semmi. A törvénykező embereknek 

mindig ez a vége. Megpróbálnak törvény szerint jól viselkedni. Mondják, hogy igen, én 

megtartom a törvényt! Döngetik a mellüket. Én hogyan tértem meg! Én mit csináltam! Ez a 

vallásos ember mentalitása, nézd meg a farizeusokat. Nem arról szól a történet, hogy én mit 

csináltam. Ezt teszik általában az emberek. Utána, mikor elbuknak, mit csinálnak? Mennek a 

kegyelemhez. De ez egy szellemi paráznaság. Igaz? Elhagyom a kegyelmet, megpróbálok a 

saját erőmből érvényesülni. Aztán ha elbuktam, megyek a kegyelemhez.  

Az újszövetségi megtérés, amikor elfogadjuk Isten feltétel nélküli szeretetét. Értsd meg 

végre, fogd föl végre, hogy Isten nagyon szeret téged! Az egész keresztény dolog mind arról 

szól, hogy Isten mennyire szeret téged. Miről szól Jézus üzenete, amikor mondja: térjetek 

meg, mert elközelített Isten országa? Azt, hogy rendszerváltás lesz. Hogy az a régi rendszer, 
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ami volt, ahelyett másik jön, amiről a próféták is prófétáltak. Ésaiásnál is van írva, Ezékielnél 

is, nagyon sok helyen prófétáltak. A 22. zsoltár például egy messiási zsoltár. A Messiásról 

szól. Mind arról szólnak, hogy lesz egy elkövetkezendő időszak, amikor a kegyelemnek az 

időszaka lesz, mert Isten ezt tervezte, hogy a pogányok bemenjenek, hogy a pogányok 

üdvözüljenek. Isten kegyelmére utal még az Ószövetség is. Keresztelő János, mikor azt mond-

ja, hogy térjetek meg, akkor is az Ő kegyelmére mutat. Az Újszövetségre mutat rá. Térjetek 

meg! Változtassátok meg a gondokozásotokat! Keresztelő János is, Jézus is egyaránt megté-

résre történő felhívással kezdte a nyilvános prófétai, illetve messiási szolgálatát. Aminek az 

indoklása abban van, hogy elközelített Isten országa. Isten országa Jézusban jelent meg. 

Vagyis általa elérkezett a messiási kor. Az Újszövetségben a megtérésre történő felszólításban 

olyan módon követi a Biblia azt, hogy a megtérés Krisztus személyére kell, hogy irányuljon, 

nem a törvényre, hogy amikor neked a megtérésről beszélnek, és a törvényeket olvassák a 

fejedre, akkor tudjad, hogy az nem a megtérés. Az pontosan az ellenkezője.  

Jézus a törvényből átvitte őket a kegyelem korszakába. Most mit csinálnak az emberek? 

Pont fordítva. A kegyelem korszakából vissza akarják vinni a törvénybe, ahonnan Jézus 

kihozott bennünket, és arról beszélnek, hogy ez a megtérés. Ez egy fordított látás. Pont az 

ellenkezője. A kegyelem korszakában vagyunk, nem a törvény korszakában. Akkor ilyenkor 

jön a vádolás. Na, látod, a szabadosságot hirdeted! Mert a törvény nélkül nem lehet élni! – írta 

egyszer nekem valaki. Hát akkor úgy látszik, Jézus nem beszélt igazat. Vagy ez a valaki nem 

beszélt igazat. Mindenki majd döntse el. Én Jézusnak hiszek. Annak hiszek, amit az Ige ír. 

Isten miért hozott ki bennünket onnan? Mert tudta, hogy az nekünk sokkal jobb lesz, mert a 

törvény által senki nem tud üdvözülni. Az Apostolok cselekedeteiben, amikor megtérésről 

prédikál Péter, akkor miről beszél? Pünkösd napján. Meg egyszer az Apostolok cselekedetei 

3. fejezetében meggyógyult az Ékes kapunál a sánta, és Péter fölállt prédikálni, és megtért 

háromezer ember. Kiknek kell megtérni? Kiknek prédikált Péter? Pogányoknak? Nem! 

Zsidóknak. Igen, prédikált Péter pogányoknak is, és a pogányok is megtértek. Ezt a szót 

említi. Ne felejtsétek el, mikor a Bibliát olvassátok, egy zsidó könyvet olvastok. Egy zsidó 

gondolkozás, egy zsidó mentalitású gondolkodás van a lapok mögött. Jobb szó híján azt hasz-

nálják, hogy megtérés. A megtérés nem az üdvösséget jelenti önmagában. Nézzük az Igét: 

Lukács 5,33–38. 

33. Azok pedig mondának néki: Mi az oka, hogy a János tanítványai gyakorta 

böjtölnek és könyörögnek, valamint a farizeusokéi is; a te tanítványaid pedig esznek és 

isznak? 

Jézus! Hát milyen dolog ez? Ti mulattok, dőzsöltök, buli van, mi meg itt böjtölünk, 

koplalunk, hát hogy van ez? Meg a János tanítványai is imádkoznak, böjtölnek. Mi történik 

itt, Jézus? Ezt kérdezték tőle a farizeusok.  

34. Ő pedig monda nékik: Avagy tehetik-é azt, hogy a lakodalmasok böjtöljenek, 

amíg a vőlegény velük van? 

Velük van a vőlegény, igaz? Ha a vőlegény ott van, ott öröm van, vigaszság van, ott 

esznek, isznak, jól érzik magukat az emberek.  

35. De eljönnek a napok, és mikor a vőlegény elvétetik őtőlük, akkor majd böjtölnek 

azokban a napokban. 

36. És monda nékik példabeszédet is: Senki nem toldja az új posztó foltot az ó posztó-

hoz; mert különben az újat is megszakasztja, és az ó posztóhoz nem illik az újból való folt. 

Miről beszél Jézus? Hogy újbort új tömlőbe kell önteni, nem lehet az új foltot rárakni a 

régi ruhára. Pontosan arról beszél, hogy térjetek meg. Nem az Ószövetség következik. Nem a 

törvény korszaka közeledik, hanem a messiási korszak közeledik. Mire mutat itt Jézus, mi a 

megtérésnek az iránya? Térjetek meg, és forduljatok a kegyelem irányába. 

37. És senki sem tölti az újbort ó tömlőkbe; mert különben az újbor megszakasztja a 

tömlőket, és a bor kiömöl, és a tömlők is elvesznek.  
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Miről beszél Jézus? Hogy nem az óbor következik, hanem az újbor.  

38. Hanem az újbort új tömlőkbe kell tölteni, és mind a kettő megmarad. 

Nézzük meg, mi az Isten akarata? Mit mond Jézus az embereknek, amikor azt mondja, 

hogy térjetek meg? Istennek az akarata, hogy mindenki üdvözüljön, és senki el ne vesszen. Ha 

a törvény alatt lévő embereknek azt mondta, hogy ha meg nem tértek, elvesztek. Miből kell 

nekik megtérni? A törvényből. El kell, hogy fogadják a Messiást, el kell, hogy fogadják a 

Krisztusunkat, mert ha meg nem térnek, elvesznek. Mindjárt megnézzük Jézusnak erre 

irányuló szavait is.  

A megtérés gyakorlati végbemenetelére nincs semmilyen sablon. Nézzétek csak meg, 

amikor Jézust megfeszítették. Volt a jobb lator, és volt a bal lator. A bal lator is, meg a jobb 

lator is szidta Jézust a kereszten. Mind oda voltak szögelve, Jézussal együtt. Aztán a jobb 

lator megtért. Mit jelent, hogy megtért? Mit jelentett az ő megtérése? Elkezdett máshogy 

gondolkozni. Azt mondja, hogy hát mi megérdemeljük, hogy itt vagyunk. De Ő nem érdemli 

meg, hogy itt van, és megtért. Ha csak ennyi lett volna, akkor mi van? Semmi. Fölismerte ezt 

a dolgot, és nem tett az égvilágon semmit. Mi van akkor, ha tett még valamit? Azt mondta, 

hogy emlékezzél meg rólam a Te országodban! Azaz elfogadta az Urat. Na, most ilyenkor mi 

van a megtérési sablonnal? Hogy előbb búsulni kell, bánkódni kell, előbb meg kell térni, 

előbb csomó cselekedetet kell végezni, hogy Isten elfogadjon? Akkor mi van ezzel a jobb 

latorral most? Mondta neki Jézus: Ha most le nem mész, és meg nem keresztelkedsz 

Keresztelő Jánosnál, akkor nincs mit tárgyalnom veled tovább! Különben is, búsuljál, 

böjtöljél, hamuba, zsákruhába, három napig! Mondja: Uram, megtenném, de ide vagyok 

szögezve. Ez a megtérés? Valaki szerint ez.  

Nézzétek meg, hogy egyetlen dolgot tett. Elfogadta Isten kegyelmét. Isten mit akar? Isten 

azt akarja, hogy mindenki üdvözüljön, és senki el ne vesszen. Mi Isten akarata még? Mit 

beszéltünk, hogy mi a megtérés? Összhangba hozzuk az akaratunkat Isten akaratával. Amit 

Isten akar, azt fogjuk tenni. Amit Isten jónak tart, hogy tegyük, azt tesszük mi is. Mi Isten 

akarata? Hogy higgyünk abban, akit Ő küldött. Ez Isten akarata. Megkérdezték a tanítványok, 

hogy mit tegyünk, hogy Isten akaratát teljesítsük? Higgyetek abban, akit Ő küldött. Hogy van 

az üdvösség? Hogyan kapjuk? Kegyelemből, hit által. Hogy kerülünk be Krisztus Testébe? 

Az újjászületés által. Az előző két-három alkalom erről szólt, hogy Isten közel jött hozzánk. 

Erről prédikált Jens is. Isten közel jött hozzánk. Isten közelebb jött hozzánk, mint eddig 

valaha is volt. Isten bennünk él! Isten szól hozzánk, Isten bennünk lakik.  

Hogy válunk mi új teremtéssé? Úgy, hogyha felülről megszületünk. Igaz? Ha valaki 

megtér, akkor mi történik azzal? Az még nem biztos, hogy bármi köze van Istenhez. Erről 

mindjárt olvasunk két példát. Tehát a megtért ember mindaddig pogány ember marad, míg 

újjá nem születik. Amíg új teremtéssé nem válik. Tele van az egyház megtért emberekkel, 

akik nincsenek újjászületve. Ezek az emberek ugyanúgy elvesznek. Ezért a kérdésem: mit 

értesz te megtérés alatt? A megtérés önmagában egy első lépés. Egy szükséges lépés. 

Előszobája annak, hogy mi be tudjunk menni Isten országába. Fölolvasok nektek egy igazi 

megtérést, Júdásról.  

Máté 27,3–5. 

3. Akkor látván Júdás, aki Őt elárulá, hogy elítélték Őt, megbánta dolgát, és 

visszavitte a harminc ezüstpénzt a főpapoknak és a véneknek, 

Megbánta a dolgát. Itt azt írja a görög, hogy megbánta. Itt nem a metanoia, meg a 

metanoeo van, hanem a epistrepho. Megbánta. Megtért Júdás? Megbánta, nagyon megbánta. 

Annyira megbánta, hogy visszavitte a harminc ezüstpénzt a főpapoknak, meg a véneknek. 

Megvallotta a bűnét is, figyeld: 

4. Mondván: Vétkeztem, hogy elárultam az ártatlan vért. Azok pedig mondának: Mi 

közünk hozzá? Te lássad. 

Fölismerte, hogy gonosz dolgot tett.  
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5. Ő pedig eldobván az ezüstpénzeket a templomban, eltávozék; és elmenvén felakasz-

tá magát.  

A pénzszerető Júdás, akinek mindene, az istene a pénz volt. Ez a Júdás, eldobta a pénzeket 

a templomban. Szerintetek mi ez? Mi ez, ha nem az igazi megtérés? Mit mond erre Jézus?  

János 17,12. 

12. Mikor velük voltam a világon, én megtartám őket a te nevedben; akiket nékem 

adtál, megőrizém, és senki el nem veszett közülük, csak a veszedelemnek fia, hogy az 

Írás beteljesüljön. 

Megtartotta mindegyiket, csak egy veszett el, a veszedelemnek a fia. Megtért Júdás? 

Megtért. Tényleg megtért, nagyon megtért. Szeretném megkérdezni, hogy szerintetek – 

mondhatnánk, hogy gondolkodjunk, emberek, ugye, mert hát azért van a fejünk. Azért adta 

Isten, hogy gondolkodjunk. Nagyobb bűnt követett el, mint Péter? Péter megtagadta Jézust, 

nem? Megtagadta. Azt mondta, hogy nem is ismerem. Mennyivel volt nagyobb Péter bűne, 

mint Júdásé? Olyan bűnt követett el Júdás, amire Jézus vére nem lett volna elég 

engesztelőáldozat? A válasz biztos, hogy nem. Mi történt? Lehet látni azt, hogy amíg valaki 

nem tudja elfogadni a kegyelmet, Isten kegyelmét, ha a szent vér nem mossa meg, akkor nincs 

bűnbocsánat. Ez a Júdás elkárhozott, elment a pokolba. A sátán elfoglalta a szívét. Nem várta 

meg, amíg Jézus feltámadt. Pedig elmondta Jézus, hogy meg fogok halni, föl fogok támadni. 

Júdás ott volt. A mi hitünknek nem a törvényben kell lenni. Ha megnézzük, a törvény szerint 

megtért? Megtért. Benne van mindaz, amit az emberek ma a megtérésről tanítanak. Tényleg a 

szívéből megbánta. Egy Júdás, aki pénzszerető volt, aki lopta a pénzt, olyan módon megtért, 

hogy visszavitte a pénzt. Ez a tipikus megtérése.  

Nézzünk egy másik esetet is, ne csak Júdást.  

Apostolok cselekedetei 18,24–28. 

24. Érkezék pedig Efézusba egy Apollós nevű zsidó, alekszandriai származású, éke-

senszóló férfiú, ki az Írásokban jártas volt.  

Ez egy görög zsidó volt, aki a törvény szerint élt valamikor. 

25. Ez meg volt tanítva az Úrnak útjára; és szellemben buzgó lévén, szólja és tanítja 

vala nagy szorgalmatosan az Úrra tartozó dolgokat, jóllehet csak a János keresztségét 

ismerte.  

26. És ez kezde nagy bátorsággal szólni a zsinagógában. Mikor pedig meghallgatta őt 

Akvila és Priscilla, maguk mellé vevék őt, és pontosabban kifejtették előtte az Istennek 

útját.  

27. Mikor pedig Akhájába akart átmenni, buzdítván őt az atyafiak, írtak a tanítvá-

nyoknak, hogy fogadják be őt. Ki mikor odajutott, sokat használa azoknak, akik hittek a 

kegyelem által:  

28. Mert hatalmasan meggyőzi vala a zsidókat nyilvánosan, bebizonyítva az Írások-

ból, hogy Jézus a Krisztus. 

Itt van egy megtért ember. Egy olyan ember, aki zsidó volt, aki törvény alatt volt. Aki a 

törvény rendszer alatt volt. Mit csinált ez az ember? Megtért. Beszélt Jézusról, felismerte, 

hogy Jézus a Messiás, tanította a zsidókat, és beszélt Jézusról. Beszélt, beszélt Jézusról. De 

nézzük csak tovább, hogy mi van ezzel az emberrel? 

Apostolok cselekedetei 19,1–7.  

1. Lőn pedig azonközben, míg Apollós Korinthusban volt, hogy Pál, eljárván a felsőbb 

tartományokat, Efézusba érkezék; és mikor némely tanítványokra talált, 

2. Monda nékik: Vajon vettetek-é Szent Szellemet, minekutána hívőkké lettetek? 

Azok pedig mondának néki: Hiszen még azt sem hallottuk, hogy van Szent Szellem. 

3. És monda nékik: Mire keresztelkedtetek meg tehát? Azok pedig mondának: A 

János keresztségére. 
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4. Monda pedig Pál: János megtérésnek keresztségével keresztelt, azt mondván a 

népnek, hogy aki utána jövendő, abban higgyenek, tudniillik a Krisztus Jézusban. 

5. Mikor pedig ezt hallák, megkeresztelkedének az Úr Jézusnak nevére. 

6. És mikor Pál reájuk vetette kezét, szálla a Szent Szellem őreájuk; és szólnak vala 

nyelveken, és prófétálnak vala. 

7. Valának pedig azok a férfiak összesen mintegy tizenketten. 

Tipikus példa. Tudjátok, hogy hívják ezt? Vallás. Ezt hívják vallásnak. Képzeld el, hogy 

most itt lenne a kezemben egy húszezer forintos. És én beszélnék a húszezer forintosról, hogy 

milyen jó ez a húszezres, mi mindent lehetne rajta venni, mi mindenre lehetne fölhasználni. 

És beszélek nektek róla. Akkor ettől lesz neked húszezer forintod? Nem lesz. Mikor lesz 

neked húszezer forintod? Hogyha ezt a húszezer forintot kivennéd a kezemből, akkor az a 

tied.  Tehát nem mindegy, hogy birtokolunk valamit, vagy beszélünk valamiről, vagy 

valakiről. Bárkiről tudsz beszélni anélkül, hogy ismernéd őt. Bármit megtanulhatnék, 

mondjuk valamelyik amerikai elnökről, és beszélhetnék róla. Az nem azt jelenti, hogy 

személyes kapcsolatom van vele. Ugyanezt teszi a vallás. Beszél valakiről, beszél valamiről, 

amit nem birtokol, akit nem ismer. Ez a vallás.  

Aztán jött Pál, és mit tett? Üdvösségre vezette. Ennek az Apollósnak nem volt üdvössége. 

Apollós a Krisztust hirdette, bemerítették a vízbe, de csak egy nedves ördög maradt továbbra 

is. Bocsássa meg Isten, hogy ezt mondom! Vízben megkeresztelték, vízbe mártották, de amíg 

be nem fogadja Jézust a szívébe valaki, hiába tér meg, mert nem a cselekedeteinkből 

üdvözülünk, hanem hit által. Miben volt az ő hite? Krisztusban? Hitt Krisztusban, de mégis a 

János keresztségében hitt, mert azt hitte, hogy attól van az üdvössége.  

A Jézus nevében való keresztség egyébként nem a vízkeresztség, ezt is hadd mondjam el. 

Ezért is biztos fogok kapni egy két kommentet, de nem érdekelnek a kommentek. Engem az Ige 

érdekel. A keresztség azt jelenti: bemeríteni, vízbe alámeríteni, alámerítkezni a Jézus nevében. 

Az nem a vízbe történő bemerítést jelenti, az nyilván ennek a hitnek a megnyilvánulása. Ők 

megkereszteltettek a Jézus nevében, ebben a névben merítkeztek be. Akik befogadák Őt, 

hatalmat ad azoknak, hogy Isten fiaivá legyenek azok, akik az Ő nevében hisznek – mondja az 

Ige. Mit kell tenni? Be kell fogadni. A húszezrest is el kell venni! Ha nem veszed el, nem a tied. 

Beszélhetek róla, hogy mi mindent vehetnél te ezen a húszezresen. De ha nem birtokolod, akkor 

semmit nem ér neked. Ugyanez az üdvösség. Megtérhetsz, beszélhetsz Jézusról, megtehetted a 

szuper cselekedeteket, de ha nem lépsz közösségbe a szívedben Krisztussal, akkor semmi közöd 

nincs hozzá. Ugyanolyan elveszett vagy, mint az összes többi.  

Mikor megtérésről beszélnek, akkor miről beszélnek? Hogy „én mit tettem”. És olyan 

büszkék magukra! „Én egy olyan dolgot tettem Istennek, hogy most már aztán Isten engem 

üdvözít” – és verik a mellüket. Nem, barátom, te még nem tértél meg, meg én sem tértem még 

meg. A megtérés nem egyenlő az újjászületéssel. A megtérés nem egy egyszer elvégzett dolog, 

az egy folyamatos dolog. Egy folyamatos kiigazításra van szükségünk. Folyamatosan, ahogy 

növekszünk Krisztusban, ki kell, hogy igazítsuk magunkat. Sok minden dolog van, amiből 

nekem is meg kell térni. Ha megkérdik, hogy mikor tértél meg, akkor legutóbb talán tegnap. És 

talán ma is meg kellene, és ezzel mindannyian így vagyunk. A megtérés egy folyamat.  

Nézzük tovább, beszéljünk Jézus radikális beszédeiről. Tudom, hogy ismeritek ezeket az 

igehelyeket. Nagyon jól ismeritek, de szeretném, hogyha az üdvösség kérdésében senki nem 

tudna elbizonytalanítani benneteket. Az ördög azon dolgozik, hogy az identitásodat 

lerombolja, hogy ne tudd, te ki vagy Krisztusban. Ha te nem tudod, hogy te Istentől elfogadott 

vagy, akkor nem mersz bátran cselekedni, akkor mindig mások véleményétől teszed függővé 

magadat. Nem az vagy te Krisztusban, akit mások mondanak, hanem amit az Ige mond. Az én 

identitásom nem mások véleményéből származik, hanem Isten véleményéből. Ezért van az, 

hogy megsértődsz néha, hogy mit mondott rólad Gipsz Jakab. Bocsánat, ha van ilyen nevű 

ember. Holott mindegy, Gipsz Jakab mit mondott rólad. Az a fontos, hogy Isten mit mondott 
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rólad. Mert te az vagy, amit Isten mond. És ha te ezt tudod, akkor nem sértődsz meg, mert 

valamelyik félművelt hittestvéred megsért téged, és valami rosszat mond rólad. Akkor nem 

mész el a gyülekezetből, nem hallgatsz az ördögre. Nem gondolkodsz azon, hogy: Mit 

mondtak rólam! Az elmúlt hetekben is idejöttem, és megsértett engem. Figyelj ide! Ha 

idejössz, lesz valaki, aki meg fog sérteni. Ha emiatt nem jössz ide, akkor maradj távol minden 

gyülekezetből, mert mindenhol lesz, aki meg fog téged sérteni. Mert ő sem tudja, hogy ő 

maga kicsoda Krisztusban. Akkor hogyan tudná, hogy te ki vagy? Neked tudnod kell, és meg 

kell gyökerezned az Igében, hogy te Krisztusban ki vagy. Neked van egy apucikád, így van. 

Nagyon tetszett az, amikor itt volt egy szolgáló, és elmondta, hogy valamelyik nagyobb 

szolgáló megkérdezte, hogy: Ki vagy te? Milyen szolgáló vagy te? Ki vagy te? Azt válaszolta, 

hogy: A te főnöködnek vagyok a fia, és szólok apucinak, Ő pedig elnadrágol téged. Ha 

megkérdezik, hogy ki vagy te, mondd meg! Ha valamelyik okos prédikátor megkérdezi, hogy 

ki vagy te: A te főnöködnek vagyok a fia, úgy viselkedj velem!  

Tudjad, hogy ki vagy, és ne hagyd magad elbizonytalanítani, hogy így nem tértél meg, meg 

úgy nem tértél meg. Kend a hajadra a törvényeidet! Van Bibliám. Valaki hozza egyszer a 

Bibliáját nekem, és valamit mutat benne: Találtam neked egy Igét. Állj! Kié ez a Biblia? Hát az 

enyém. Ami benne van, az kié? Hát az is a tied. Nem? Nekem is van Bibliám, el tudom olvasni. 

Köszönöm szépen. Nagyon sokszor kioktatják az embereket, és megtérésre próbálják biztatni.  

János 3,3.  

3. Felele Jézus és monda néki: Bizony, bizony mondom néked: ha valaki újonnan nem 

születik, nem láthatja az Isten országát. 

Kikerestem a görögből betűről betűre, szóról szóra. Az „újonnan” az annyit is jelent – több 

szó is van rá –, hogy felülről. „Ha valaki felülről nem születik, nem láthatja meg Isten 

országát.” Nyilván ez a megtéréssel kezdődik, abból a szempontból, hogy halljuk az Igét, 

reagálunk rá, meggondoljuk magunkat, felismerjük, és a felismerésünk alapján cselekszünk. 

Elfogadjuk az Urat, és ezzel új teremtéssé váltunk, a dolog megoldódott. 

Máté 18,3. 

3. És monda: Bizony mondom néktek, ha meg nem tértek, és olyanok nem lesztek, 

mint a kisgyermekek, semmiképpen nem mentek be a mennyeknek országába. 

Ez nagyon érdekes, itt nem „epistrepho” szó van, hanem „strepho”. Tehát nem a metanoia, 

nem a metanoeo, hanem a strepho. Jézus mondta: Ha meg nem tértek. Kiknek beszélt Jézus? 

Vallásos zsidóknak. Ebben az esetben nem pogányoknak, hanem vallásos zsidóknak, a 

szövetség népének. Olyan embereknek, akik Isten népe volt. Azt mondja: ha olyanok nem 

lesztek, mint a kisgyermek. Ezt is megnéztem a görögben: nagyon pici gyereket jelent, 

újszülöttet, bébit jelent. Semmiképpen nem mehettek be a mennyek országába. Most jön a 

nagy költői kérdés: hogy lehet egy felnőtt olyan, mint egy kis gyerek? Gőgicsélni fogok, 

hisztizni – habár az megy felnőtt korban is –, de mitől leszek olyan, mint a kisgyerek? Miről 

szól ez a történet? Hogy tud egy felnőttből kisgyerek lenni? Ha újonnan nem születtek. Ez 

pontosan ugyan erről szól. Jézus beszél erről, tehát meg kell, hogy térjünk. Első, hogy aki az 

ószövetség alatt volt, egy változáson ment át. Itt egy rendszerváltás volt. A rendszerváltás 

mindig zűrökkel jár együtt. Minden változás valamilyen formában megviseli az embereket. 

Azt mondja, hogy újonnan kell néktek születnetek. Ez pontosan ugyanarról szól. Ez a szó 

egyébként, ez a „strepho” azt jelenti, hogy átalakít, megfordít, visszaad, megváltoztat, 

átalakít. Van erre egy másik görög szó is, a „metamorfózis”, visszafordíthatatlan átalakulás. 

Ezt mondják arra, amikor a bábból pillangó lesz. Használja ezt az Ige, a metamorfózist. Hogy 

újonnan kell nektek születnetek, új teremtéssé kell válnotok, át kell, hogy alakuljon a 

bensőtök, a szellemetek. A bukott ördög fennhatósága alatt lévő szellemednek Krisztusévá 

kell válnia. Ezt hívják metamorfózisnak. Átalakul: a világ is használja ezt a szót. Megfordul, 

odafordul, visszafordul valakihez.  

Lukács 13,1–9. 
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1. Jöttek pedig ugyanazon időben némelyek, kik néki hírt mondának a galileabeliek 

felől, kiknek vérét Pilátus az ő áldozatukkal elegyítette. 

2. És felelvén Jézus, monda nékik: Gondoljátok-é, hogy ezek a galileabeliek bűnöseb-

bek voltak valamennyi galileabelinél, mivelhogy ezeket szenvedték? 

3. Nem, mondom néktek: sőt inkább, ha meg nem tértek, mindnyájan hasonlóképpen 

elvesztek. 

4. Vagy az a tizennyolc, akire rászakadt a torony Siloámban, és megölte őket, gondol-

játok-é, hogy bűnösebb volt minden más Jeruzsálemben lakó embernél? 

5. Nem, mondom néktek: sőt inkább, ha meg nem tértek, hasonlóképpen mindnyájan 

elvesztek. 

6. És ezt a példázatot mondá: Volt egy embernek egy fügefája szőlőjébe ültetve; és 

elment, hogy azon gyümölcsöt keressen, és nem talált. 

7. És monda a vincellérnek: Ímé, három esztendeje járok gyümölcsöt keresni e 

fügefán, és nem találok: vágd ki azt; miért foglalja a földet is hiába? 

8. Az pedig felelvén, monda néki: Uram, hagyj békét néki még ez esztendőben, míg 

köröskörül megkapálom és megtrágyázom: 

9. És ha gyümölcsöt terem, jó; ha pedig nem, azután vágd ki azt. 

Na, ki ez a kertész szerintetek? Jézus. Jézus az ilyen kertész. Azt mondja, hogy nem kell 

kivágni ezt a fügefát! Ha meg nem tértek. Mi történt? Itt baleset történt, ledőlt a Siloám 

tornya, és ott elvesztek az emberek. Mit mond ez nekünk? Teljesen mindegy, hogy hívő, vagy 

nem hívő vagy, nem aszerint történt, hogy jobbak voltak, vagy rosszabbak voltak, hanem 

megtörtént velük ez az eset. De mi van, hogyha nincsenek újjászületve? Mi van, hogyha nem 

tértek meg? Akkor elvesznek. Nem tudod, hogy mikor mi történik veled. Hívő vagy, 

keresztény vagy, de van egy ellenséged, az ördög. Igaz? Imádkozunk, védelmünk van, de van 

egy gonosz. Nagyon sok dolog történhet veled, de ha Krisztus benned van, akkor nem veszel 

el. A vége úgyis ugyanaz lesz: el fogunk menni.  

Egy nagyon érdekes történetet olvastam. Halálra ítéltek egy fickót, de  ez az ember ártat-

lannak vallotta magát végig. Végig azt állította: ártatlan, ártatlan és ártatlan. Két évig ment a 

huzavona, de a végén kivégezték az illetőt, végrehajtották a halálos ítéletet. Ez az ember 

nagyon nyugodtan viselkedett a kivégzése idején. Előtte egy börtön-szolgáló járt nála, és 

beszélgetett vele. Megkérdezték a szolgálótól: Figyelj ide! Mi a csudát mondtál te ennek a 

halálra ítéltnek? Olyan nyugodtan viselkedett, hogy egyszerűen nem is értjük. Hát, elbeszél-

gettem vele – válaszolta. Bevallotta, hogy elkövette a bűnt? Nem, ártatlannak vallotta magát. 

Nekem is azt mondta, hogy ártatlan. Akkor mit mondtál neki? Azt, hogy: Figyelj ide!  Semmi 

különbség nincs kettőnk között, csak annyi, hogy te tudod a halálod időpontját, én viszont 

nem. Mindannyian halálra ítéltek vagyunk. Gondolj bele ebbe, mert ez az igazság. Mindenki, 

aki megszületett, az egy halálra ítélt. Csak te nem tudod a halálod időpontját, de ő tudta. Erről 

beszél Jézus, hogy nem tudod, hogy mikor mi történik veled. Nem tudod. De ha tudod, hogy 

Krisztus benned van, akkor örök élet van benned. A Zsidókhoz írt levélben az áll, hogy 

Krisztus megszabadította azokat, akik a haláltól való félelem miatt egész életükben foglyok 

voltak. Mit tud kezdeni az ördög egy ilyen emberrel, akiben nincs halálfélelem? Semmit az 

égvilágon! Az ördög méregfoga ki van húzva. Dicsőség legyen az Úrnak!  

Nézzük Jézus beszédét a megtérésről a Lukács 5-ben, Lévi elhívásáról van itt szó. Ki volt 

ez a Lévi? Egy vámszedő volt, aki Isten népéhez tartozott, de egy kicsit elzüllött, egy kicsit 

eltért a tervrajzoktól, átment a maffiózók oldalára. De Jézus elhívta őt. 

Lukács 5,27–32. 

27. Ezekután pedig kiméne, és láta egy Lévi nevű vámszedőt, aki a vámnál ül vala, és 

monda néki: Kövess engem. 

Jézus nem mondott neki olyan nagy beszédet, csak azt mondta, hogy: Kövess engem! 

Jézus most sem mond sokkal többet neked, azt mondja: Kövess engem! Ha eltértél az útról, 
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akkor térjél meg, és kövess engem! Térjél meg, és kövess engem! Ma ugyanezt mondja Jézus 

neked is, és nekem is. 

28. És az mindeneket elhagyván, felkele és követé Őt. 

29. És Lévi nagy lakomát készíte néki az ő házánál; és volt ott nagy sokasága a 

vámszedőknek és egyebeknek, akik ővelük letelepedtek. 

Na, kik voltak azok? Barátaik, barátnőik. Egy bűnös embernek kik a barátai? A bűnös 

emberek, mert a tisztességes ember nem állt velük szóba. Pedig ugyanolyan bűnösök voltak 

ők is, csak ők ráadásul még vallásosak is voltak. 

30. És köztük az írástudók és farizeusok zúgolódtak az Ő tanítványai ellen, mondván: 

Miért esztek és isztok a vámszedőkkel és a bűnösökkel? 

31. És felelvén Jézus, monda nékik: Az egészségeseknek nincs szükségük orvosra, 

hanem a betegeknek. 

32. Nem azért jöttem, hogy az igazakat hívjam, hanem a bűnösöket a megtérésre. 

Ezért jött Jézus, hogy térjenek meg. És bizony elérkezett a vámszedőknek, a bűnösöknek, a 

prostiknak, a leszbikusoknak, a homokosoknak, meg még sok mindenkinek az ideje, hogy 

térjenek meg. Nyitva van a bárka ajtaja, nyitva van a kegyelem ajtaja. Be kell, hogy jöjjenek a 

gyülekezetbe ezek az emberek! Ha mi elítéljük őket, ha mi ugyanazt tesszük, amit a 

farizeusok, hol fognak ezek az emberek megtérni? Amikor Jézus elment ehhez a társasághoz, 

akkor hogyan kezdte velük a társalgást? Ti tróger banda, ti elvetemültek, ti pokol fajzatjai! 

Kikkel beszélt így Jézus? A vallásos zsidókkal. Így kezdte velük Jézus a társalgást? Beszél-

gettem fiatalokkal a héten. Felhívott egy fiatalember, aki tanárnak készül, most nemsokára 

kapja meg a diplomát. Azt mondta, hogy nem akar gyülekezetbe járni. Tudod miért nem? 

Mert ott vannak a farizeusok is, meg a vámszedők is. Hogyha mi leszidjuk a bűnösöket, hogy: 

Te hogy nézel ki? Te ilyen vagy! Olyan vagy! Szerinted Jézus így beszélt velük? Nem így 

beszélt velük! Ez nem azt jelenti, hogy jóváhagyjuk a bűnt, de valahogy meg kell, hogy 

változzanak. Ha mi elhatároljuk magunkat tőlük, ha mi lecikizzük a farmerját, mert foltos, 

vagy lyukas, és rászólunk, hogy: Miért ilyen ruhában jöttél? – akkor el fog innen menni, és az 

életben nem látod többet.  

És hadd mondjam el, hogy igaza van. Nem az fogja megváltoztatni az embereket, hogy mi 

lekiabáljuk a fejüket, ráborítjuk a törvényt, elmondjuk, hogy térjél meg, azonnal térjél meg! 

Van, aki ide jár már húsz éve, és még mindig nem tért meg. Még mindig nem tért meg! Még 

mindig irigykedik, még mindig viszálykodást szít, még mindig patvarkodik. De a kertész 

türelmes, a kertész locsolgatja, öntözgeti, prédikál neki. Hátha egyszer valami beesik a fülébe, 

hátha a szomszédod a könyökét kihúzza a füléből, és egyszer csak meghallja az Igét. Isten 

türelmes, velem is türelmes. Mindannyiunkkal türelmes! Egy ilyen Istenünk van! Nézd meg, 

hogy Jézus bement ezek közé az emberek közé. Mi is várjuk, várjuk ezeket az embereket, 

várjuk a fiatalokat. Azt mondja, hogy tele vannak a gyülekezetek törvényekkel, és azt 

mondják, hogy ők ennek nem tudnak megfelelni. De amikor megtér, amikor felismeri, hogy 

amit Jézus mondott neki, azt kell tennie, akkor meg fog változni.  

Hallottam valakit, aki elvitte vízkeresztségre az embereket egy másik gyülekezetbe. És 

mentek az emberek, és fújták a füstöt. Ebből akkora botrány lett, hogy a társaság fele 

megsértődött, a másik fele nem ment vissza soha. De azt mondja, hogy az akkor volt, azóta 

már egyik sem dohányzik. Olvastam olyan prédikátorról, aki a Bibliájáról szívta fel a 

kábítószert, és közben prédikálta Isten Igéjét. Ma már nem szívja a kábítószert. Valaki bejött 

ide, és nem a Szent Szellemtől volt nagyon megrészegedve a leheletéből ítélve. És ma már 

nem alkoholista.  

Isten azt akarja, hogy megtérjünk, Isten azt akarja, hogy megváltozzunk, Isten azt akarja, 

hogy ne vesszünk el. A Jakab levél tanítja, hogy aki bűnöst térít meg, az nagyon sok vétket 

elfedez. Mit jelent az, hogy egy bűnöst térítünk meg? Azt, hogy beszélünk neki Jézusról, hogy 

fogadja el Isten szeretetét. Egy ember nem tud megváltozni akkor, ha nem tudja azt, hogy ő 
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elfogadott. Ha nem tudod azt, hogy Isten téged elfogad, akkor távol maradsz Istentől. Ha 

Jézus őt elfogadja, akkor mi miért nem fogadjuk el azokat az újonnan jött embereket, akik a 

világból jönnek? Milyenek, akik a világból jönnek? Olyanok, mint amilyen a világ. Várjuk, 

hogy jöjjenek az újak, jöjjenek a fiatalok, jöjjenek az elveszettek. Ők azt tudják, amit tudnak. 

Nekünk toleránsnak kell lennünk velük. Kell, hogy szeretettel közeledjünk hozzájuk. Ha 

egyszerre ráborítjuk az összes vallásos törvényünket, attól nem fognak megváltozni. Nézd 

meg, a törvény nem változtatta meg a farizeusokat, a szívük attól kemény maradt, a szívük 

attól ugyanúgy gonosz maradt. Nézd meg, hogy Jézus kiket kárhoztatott: 

Lukács 10,13–14. 

13. Jaj néked Korazin! Jaj néked Betsaida! Mert ha Tíruszban és Szidónban lettek 

volna azok a csodák, melyek tebenned lettek, régen zsákban és hamuban ülve megtértek 

volna. 

Mit mondott? Hogy: Jaj nektek! Ezek mind azok a területek voltak, ahol Jézus csodát tett, 

ahol Ő szolgált. Ezek a másik városok, ezek pogány városok voltak 

14. Hanem Tírusznak és Szidónnak tűrhetőbb lesz az állapota az ítéletkor, hogynem 

néktek. 

Mi lesz ezekkel az emberekkel? El fognak menni az ítéletre. Mert mindenki, aki nem 

fogadja el Isten kegyelmét, aki nincs Krisztusban, azok mennek az ítéletre. Mert nincs semmi 

kárhoztatásuk azoknak, akik a Krisztus Jézusban vannak – írja a Római levél 8-ban. Semmi 

ítéletünk nincsen, mert az ítéletünket Jézus magára vette. Ítéletük azoknak lesz, akik 

önigazultak, akik úgy gondolják, hogy ők a saját erejükből, a saját erőfeszítésükből fogják 

majd elérni Isten jóindulatát. Ezek mennek az ítéletre, mert hallották az Evangéliumot, de 

nem fogadták el. Nézd meg az igazi pásztort, az igazi Jó Pásztort: 

Lukács 15,5–7. 

5. És ha megtalálta, felveti az ő vállára, örülvén. 

6. És hazamenvén, egybehívja barátait és szomszédait, mondván nékik: Örvendez-

zetek énvelem, mert megtaláltam az én juhomat, amely elveszett. 

7. Mondom néktek, hogy ily módon nagyobb öröm lesz a mennyben egy megtérő 

bűnösön, hogynem kilencvenkilenc igaz emberen, akinek nincs szüksége megtérésre. 

A leggyönyörűségesebb példa a megtérésre a Bibliában a tékozló fiú története. Nincs olyan 

prédikátor, aki elejétől végéig oda-vissza ki nem csontozta volna. A tékozló fiú elment az 

atyai házból, eltékozolt mindent, barátok, nők, pia. Aztán a végén maradt a moslék. És 

igazándiból meg se tért, csak hazavitte a szükség. De nézd meg az atyját. Tudod, amikor a 

tékozló fiú megjön, nem mindegy, hogy ki áll az ajtóban: a testvérbátyja, vagy egy szerető 

atya. Amikor ide bejön egy elveszett, nem mindegy, ki áll az ajtóban. Aki kárhoztatja, vagy 

aki átöleli. Ez a csodálatos, hogy nekünk egy szerető atyánk van. Nem dorgálta meg. Volt a 

fiának elég baja. Tudott ő mindent, többet tudott arról, ami rosszat tett, mint a saját apja. De 

odament az atya, és átölelte. A másik fia, aki látszólag jó volt, aki látszólag mindent megtett, 

engedelmes volt, annak meg gonosz volt a szíve. Gonosz és irigy volt a szíve.  

Isten a szívünket akarja megváltoztatni. Nem olvastam fel a Jóel próféta könyvét, de az 

Ószövetségben is azt írja, hogy ne hamuba, ne zsákba, meg ne a ruhátokat megszaggatva 

térjetek meg, hanem a szíveteket szaggassátok meg! Meg lehet tenni a formaságokat, lehet 

tenni jó cselekedeteket, de kérdés az, hogy benne van-e a szíved? Tényleg szívből tetted? 

Isten azt szeretné, hogy nekünk egy jó életünk legyen, jó sorsunk legyen. Isten szeretné 

begyűjteni az elveszetteket, és mi, a gyülekezet egy kiképzőközpont kell, hogy legyünk. 

Krisztusnak a katonái kell, hogy legyünk. A Zsidó 5-ben van írva, hogy ez idő tájt már tanítók 

kellene, hogy legyetek, de még mindig arra van szükségetek, hogy tejjel tápláljalak benne-

teket. Kell, hogy ami ismeretet megszerzünk, azt tovább adjuk, elvigyük a világnak. Ezért 

fontos, hogy legyen rendben a teológiánk, és ne hagyd magad kárhoztatni, ne hagyd, hogy 

bárki a te identitásodat ellopja, mert neked tudnod kell, hogy ki vagy Krisztusban! Az Efézus 
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6. mit mond? Hogy vegyétek fel az üdvösség sisakját, a megigazultság mellvasába öltözzetek, 

mert az ördög mindig a megigazultságodat fogja megkérdőjelezni, hogy te elfogadott vagy-e 

Istennél. Ha nem tudod, hogy Isten téged elfogad, ha nem tudod, hogy téged Isten szeret, nem 

tudod, hogy ki vagy Krisztusban, akkor nem tudod elfogadni a gyógyulásodat, az áldásokat, 

és nem tudsz elvenni Istentől, ha nem vagy biztos abban, hogy Isten téged szeret.  

Nekünk egy nagyon szerető Istenünk van. Amikor téged azzal kárhoztatnak, hogy nem 

vagy igazán megtérve, akkor kérdezd meg, hogy mit ért a megtérés alatt. Újjá vagy születve, 

és úton vagy. Te is úton vagy, és majd beszélünk arról is, hogy igenis kell, hogy megváltoz-

tassuk az útjainkat. Ez is Isten szeretetéből van, ez is azt bizonyítja, hogy Isten szeret 

bennünket. Amikor te a gyerekedet elfenekeled, hogy ne rohanjon a kamion alá, azt azért 

teszed, mert utálod a gyerekedet? Miért teszed? Mert jót akarsz neki, mert meg akarod óvni, 

meg akarod őt védeni! Amikor Isten valamilyen látszólagos korlátot állít, akkor mindig figyelj 

arra, hogy a korlát mögött ott van a szakadék. A korlát nem akadály neked, hanem védelem. 

Bizony a Biblia beszél arról, hogy ki kell igazítani az útjainkat. Ha mi erről beszélünk, akkor 

meg azt mondják, hogy törvénykezünk.  

Nem, a Bibliában nagyon sok ilyen van, ha megnézed például az 1Korinthusban. Sőt, 

odáig elmegy az Ige, hogy vessétek ki a gonoszt magatok közül, aki meg akarja mérgezni a 

nyájat, aki ártani akar nektek, aki rosszat akar nektek, térjen meg! A korinthusi gyülekezet 

egy olyan gyülekezet volt, ahova te biztos nem szívesen járnál. Volt ott olyan, aki a saját 

anyjával élt, mint férj és feleség. Ezzel kezdi a leírást, és azt kérdezi, hogy: Ti ezt jóvá-

hagyjátok? Ti ezt eltűritek? Az nem azt jelenti, hogy eltűrjük a szemetet, de nem a törvény 

fogja megváltoztatni, hanem neki kell megtérnie. Neki kell felismernie azt, hogy nem jó úton 

jár, hogy amit tesz, az neki árt. A mi Istenünk, aki figyelmeztet bennünket, hogy térjetek meg!  

A megtérés egy létkérdés. Az egy létkérdés, ha szeretnéd birtokolni Istennek minden 

ígéretét, amit neked megígért. Szeretünk arról hallani, hogy Isten bővölködtet: száz annyit 

kapunk, meg ezer annyit. Isten meggyógyít bennünket. Ez mind igaz, de alkalmassá kell, 

hogy tedd magad, hogy ezt el tudd fogadni! Ezt csak Isten Igéjének megértéséből tudjuk 

megtenni. Ezért tanulmányozzuk sokat az Igét, ezért a legmélyebb mélységeibe lemegyünk az 

Igének, leásunk. Mert aki igaz kincset keres, az mélyre ás, és addig ás, amíg azt a kincset meg 

nem találja. És ha az megvan neked, akkor azt senki nem tudja elvenni tőled.  

Hálát adunk a mi Urunknak, a mi Istenünknek! Köszönjük az Ő kegyelmét! Köszönjük, 

hogy engedelmes szívet ad nekünk! El kell, hogy döntsük a szívünkben, hogy nem kötünk 

kompromisszumot. Amire Isten azt mondja, hogy rossz, az rossz! Mit mond Pál? Hogy 

minden, amit eddig tettem, szemétnek ítélek. Pál pedig egy igen törvény alatt lévő farizeus 

volt. A törvény szerint buzgó, mindent megtett, amit a törvény mondott, hogy meg kell tennie. 

Mégis mit mond? Hogy mindent szemétnek ítélek, amit eddig tettem. Nekünk is ugyanazt kell 

tenni! Ami rossz, az rossz! Ha én teszem, akkor is, ha te teszed, akkor is! És nem kötünk 

kompromisszumot, nem kötünk az ördöggel szövetséget! Nem engedelmeskedünk neki, 

hanem az Igének engedelmeskedünk. Ez egy döntés a részedről. Ha ezt eldöntötted, akkor 

megtértél, mert az újjászületéssel már régóta rendben vagy. De nem szeretnénk üres kézzel a 

mennybe menni, egyikünk sem. Köszönjük az Úrnak a kegyelmét!  

Mára abbahagyom. Tudom, hogy ez nem egy olyan nagyon felemelő táplálék, de hasznos. 

Olyan, mint a spenót a gyereknek: egészséges. Köszönjük Istennek a kegyelmét! Köszönjük 

az Ő Igéjét! 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


